
Dames en heren, goedenavond. 

Ik ben Eduard Tonissen, ik was voorzitter van het hoofdbestuur van Diomedon en heb sinds maart 

een prima opvolgster gevonden. Ik blijf namens Diomedon mij bezighouden met de renovatie van de 

kunststof atletiekbaan.                                                               

Ik ben zeer verheugd dat er vanuit uw raad besloten is om de renovatie vanavond op de agenda te 

zetten en niet af te doen als “ingekomen stuk voor kennisgeving aan te nemen”. 

In mei 1990 heb ik een rapport geschreven over de noodzaak van een kunststof accommodatie in 

Steenbergen. Uiteindelijk is deze in 2003 gerealiseerd wat een geweldige impuls was voor Diomedon 

en de atletiek in de regio. 

Ik heb u uitvoerige digitale documentatie gestuurd inclusief een historisch omtrent de 

ontwikkelingen van de bouwkundige en technische conditie van de baan sinds de opening in 2003. 

Diomedon is al in 2017 begonnen om de gemeente attent te maken over de geplande renovatie in 

2018. Wij hebben toen dringend verzocht om zo snel mogelijk onderzoek te laten doen naar de 

technische staat van de asfalt onderlaag van de baan. Dit om te voorkomen dat bij renovatie er 

problemen zouden ontstaan tussen opdrachtgever en aannemer, zoals destijds gebeurd is in 

Oosterhout. Door ons is toen ook al gewezen op de ontstane problemen in 2006, 2207 en volgende 

jaren. 

Op 14 mei 2018is er een eerste overleg geweest van het bouwteam. De aannemer liet toen al weten 

geen heil te zien in een renovatie zonder een structurele oplossing voor de ondergrond. Op 20 juni is 

besloten om de scheuren in 2018 te repareren. De Atletiekunie heeft toen dispensatie gegeven voor 

trainingsgebruik in 2018. 

Er zijn overigens vele vergaderingen geweest. Een heel bijzondere was wel op 9 oktober 2018. Hierbij 

waren aanwezig 4 ambtenaren, 1 adviseur van de Atletiekunie en 2 bestuursleden van Diomedon 

onder leiding van de regisseur bestuurlijke opgaven. Doel van deze vergadering was om een 

werkgroep te formeren om zo snel mogelijk te inventariseren wat moest gebeuren in bestuurlijk, 

technisch en juridisch opzicht om te komen tot een voorstel voor renovatie wat in de 

raadsvergaderingen van januari 2019 behandeld diende te worden. Resultaat nihil, zelfs geen verslag. 

Op 3 oktober 2018 organiseerde de Atletiekunie een themadag over Atletiekaccommodaties op 

Nationaal Sportcentrum Papendal. Uitgenodigd waren onder andere de gemeenten waar banen 

gerenoveerd moeten worden alsmede de verenigingen. Uit de regio waren Bergen op Zoom en 

Oudenbosch aanwezig, helaas ontbrak Steenbergen. Een groot deel van de dag was voor de 

technische voortgang en ontwikkelingen wat betreft materialen en duurzaamheid. Aparte aandacht 

was er voor de BTW problematiek en de mogelijkheid van maatschappelijk financieren voor 

verenigingen. Maatschappelijk financieren is via een bank goedkoop geld lenen met de garantie van 

de gemeente. Spado maakt gebruik van deze vorm van financieren voor de uitbreiding van 6 naar 8 

rondbanen. 

BTW problematiek. In mei 2018 ontvingen wij van de gemeente een mededeling. Ik citeer: ‘Omdat SV 

Diomedon veel werkzaamheden o.a. onderhoud, zelf verrichtte is door de Belastingdienst 

aangegeven dat de atletieksport niet aan de vereiste criteria voldoet om onder “gelegenheid tot 

sporten” te vallen en het daarmee voor de gemeente mogelijk te maken om btw terug te krijgen bij 

investeringen. Alleen de voetbalsport is onder deze btw regeling te brengen’, einde citaat. Het 

onderhoud is ons opgedragen door de gemeente i.v.m. bezuinigingen op de sportaccommodaties. 



Hierdoor zijn alle kosten c.q. investeringen voor de atletiek 21% hoger. Waarom moet 

zelfwerkzaamheid op deze manier gestraft worden ? 

Inmiddels is per 1 januari 2019 de sportvrijstelling voor de btw verruimd. Er is een subsidiepot 

beschikbaar van 87 miljoen voor verenigingen en stichtingen en 152 miljoen voor gemeenten onder 

de noemer: Stimulering bouw en onderhoud sportaccommodaties. De subsidie bedraagt 20 % over 

de investering incl. btw. 

Uw raad is een aantal keer geinformeerd of heeft informatie opgevraagd, een aantal momenten om 

uw geheugen op te frissen. 

Mededeling BM 1803045 d.d. 17 juni 2018. Normen KNAU voor wat betreft de eigendommen van 

Diomedon, voldoen aan de eisen . De voorzieningen voor verspringen, discuswerpen en speerwerpen 

zijn eigendom van de gemeente evenals de afgekeurde werpringen en balken. Het projectteam is na 

de vergadering van 9 oktober een zachte door gestorven. 

Mededeling BM 1805714 d.d. 15 januari 2019. Resultaten van het onderzoek van het adviesbureau 

zijn niet met ons gedeeld. Wij hebben het rapport zelfs op moeten vragen anders hadden wij de 

inhoud hiervan niet geweten. 

Mededeling BM 1900833 d.d. 122 maart 2019. De Atletiekunie stelt in haar schrijven van 26 februari 

aan de gemeente dat zij gezien de financiële mogelijkheden akkoord gaan met een beperkte 

oplossing voor 3 jaar. De Atletiekunie blijft van mening dat alleen een complete renovatie de 

onderbouw problematiek structureel zal oplossen. In de laatste alinea van de mededeling 

“Onderzoek naar duurzame oplossing” komt de suggestie naar voren dat er nu tijd ontstaat om te 

onderzoeken welke zaken er spelen bij overig maatschappelijk vastgoed en om te bekijken welke 

slimme combinaties gemaakt kunnen worden etc. etc. Ik begrijp totaal niet waarom deze alinea 

toegevoegd is aan de mededeling, immers in de kaderstellende beleidsnota “Steenbergen Vitaal” zijn 

al dat soort zaken al benoemd. In genoemde nota staat dat alle voorzieningen op peil zijn en aan de 

normen voldoen. Ik zie dit als een vorm van tijdrekken. 

Wat mij opvalt  in de 3 raadsmededelingen is dat er nergens vermeld is dat de oorzaak al in 2006, 

2oo7 en 2008 gemeld is bij de gemeente door de Atletiekunie, Aannemer Kessels en de gemeente 

zelf een brief naar de aannemer heeft gestuurd met klachten over de uitgevoerde werkzaamheden. 

Ik verwijs u hiervoor naar het historisch overzicht.     

De nu gekozen oplossing valt in de categorie:   Dweilen met de kraan open of is de uitdrukking: 

Pappen en nat houden een betere.  

Ik dank u allen die bij ons op de baan geweest zijn om zich te overtuigen van de scheuren in het 

kunststof en de staat van onderhoud. Uiteraard ook dank aan hen die ons op een andere manier 

benaderd hebben voor informatie.      

Diomedon rekent er op dat u vanavond een besluit neemt om de kunststof atletiekbaan alsnog in 

2020 te renoveren en dit jaar te starten met de voorbereidende werkzaamheden. Financieel kan het 

volgens mij geen probleem zijn want in 2017 was er een exploitatieoverschot van € 577.000. Het 

eigen vermogen bedroeg toen 12 miljoen waarvan 3 miljoen reeds gereserveerd was voor 

toekomstige projecten. Tenslotte: 

Laat uw beslissing vanavond een oplossing  zijn voor een meer dan 10 jaar durend probleem zodat er 

nu eindelijk een structurele oplossing komt., 

Ik dank u en wens u veel wijsheid toe in het door u te nemen besluit.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        



 


